
Kranjsko. 
Ljubljansko učiteljsko društvo je priredilo dne 

5. grudna letošnji prvi d r u š t v e n i v e č e r , ki je pri njem 
predaval tov. K a r e l W i d e r o temi » M o d e r n a š o l a " . 
Predavanje je bilo zelo zanimivo ter je žel predavatelj za mar
ljivo sestavljeno poročilo obče pohvalo in priznanje. Glavni 
namen tega poročila je bil, vzbujati zanimanje za „ Š o l s k i 
l i s t " , ki naj bi nadomeščal nepraktične šolske knjige In pri
znati moramo, da je predavatelj pri vseh prisotnih vzbudil ve
liko zanimanje za to idejo. Tovariš W i d e r bo o tej temi in 
posebej še o »Šolskem listu" predaval pri enem prihodnjih 
„večerov" ter bo na splošno željo svoje poročilo objavil v Uči
teljskem Tovarišu. O enakej temi bo predaval pri enem pri
hodnjih večerov tudi tov. č r n a g o j , ki nas je tudi to pot 
iznenadil s humorističnim predavanjem, vzetim iz barjanskega 
življenja. ■ Po predavanju smo se še dlje časa prijateljski po
govarjali o stanovskih težnjah in izpopolnjevanju učiteljske organi
zacije. Prihodnji „večer", ki bo meseca prosinca, bo gotovo 
zopet zanimiv, zato: Na svidenje! 

„DruštTO za zgradbo učiteljskega konvifeta" in „De-
želno Slovensko učiteljsko društvo v Ljubljani" zbo
rujeta, kakor je bilo že naznanjeno, v četrtek, 27. t m. ob 
9. uri dopoldne v »Narodnem domu" v Ljubljani. — K mno
gobrojni udeležbi vabita — odbora. 

Jubilejska Samopomoč. Due 8. grudna 1906 je umrl 
društvenik tovariš I v a n P e č o v n i k , nadučitelj pri Št Juriju 
ob Tabru. Udovi g. I v a n i P e č o v n i k o v i sem izplačal 
424 E. 

Tekom tega meseca razpošljem vsem članom položnice, 
da vplačajo za nadaljni slučaj smrti. Ker se pa bliža tudi pla
čati letuina za 1907, zato prosim, da vplačajo mesto 2, 4 K 
in 10 h za poštne stroške; meni prihranijo na ta način delo, 
sebi pa poštne stroške in društvu stroške za položnice. Do 1. sve
čana, upam, da bo vse zopet v redu. Zdaj šteje društvo 211 
članov, a šestero že oglašenih za vstop. 

I g , 16. grudna 1906. F r a n c K s. T r o š t , 
t č predsednik. 

Slovensko učiteljsko društvo za kočevski okraj je 
zborovalo dne 6. t m. v Bibnici. Udeležba je bila kaj častna. 
Tovariš O l e m e n t e je obravnaval govedo po bioloških načelih 
v splošno zadovoljnost. Videlo se je, da se je temeljito pripravil 
za predavanje. Na to se je razvila živahna debata, v katero so 
posegli lov : G r e g o r a č . P r i m o ž i č . V r b i č , Z u p a n č i č . 
Beferat je bil odobren z opazko, da se imajo učenci opozarjati 
na usmiljenje do živali, o prvi pomoči pri nezgodah, osobito pri 
napenjanju. Omeniti je zakon o varstvu živali. Tov. B e t r i a n i 

je poročal o »Zavezinem" zborovanju Predlagal je, da se zviša 
udnina, ker je tudi »Zaveza" to storila. Sprejeto. Udnina bo z 
letom 1907 znašala 4 krone. Na P r i m o ž i č e v predlog se je 
sklenilo, da se udnina in »Učit. Tovariš" (12 K) plačuje v me
sečnih obrokih a 1 K potom hranilnice in posojilnice »Učit. 
konvikta". V r b i č e v predlog, naj bi deželno učiteljsko društvo 
izpremenilo pravila toliko, da bi bila društva po deželi nekake 
podružnice (a la kmetijska družba), se je sklenilo poslati dežel
nemu učiteljskemu društvu v uvaževanje. Tovariš Vrbič je tudi 
predlagal, da društvo prispeva za nagrobne spomenike umrlim 
tovarišem in tovarišicam, ki so bili člani. V potrebi postavi spo
menik tudi društvo samo. Predlog je bil sprejet. 

Štajersko. 
Konjiško učiteljsko društvo zboruje 

3. januarja 1907, ob pol 11. uri dopoldne 
sledečem vzporedu: 

1. Zapisnika zadnjih dveh zborovanj in 
poročilo tajnika, ozir. blagajničarice o delovanju 
nulem društvenem letu. 

2. Dopisi. 
3. Društvene in stanovske zadeve. 
4. V Savinskih planinah, na Gorenjskem 

črtice s potovanja. Podava predsednik. 
5. Vprašalna skrinjica. 
6. Predlogi in nasveti. 
Z ozirom na važnost 3. točke vabi k polnoš 

An t. B r u m e n , t. i 

Iz naše organizacije. 


